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1) Osobní údaje 
Jméno, příjmení: Petr Hofman 

Email: hofmape2@uhk.cz 

Obor, ročník: IM2, 2. ročník 

Délka pobytu: cca 1 měsíc (27.6. – 27.7.2019) 

Vysílající VŠ: Univerzita Hradec Králové, Fakulta informatiky a managementu 

Kontaktní osoba: Monika Hebková - monika.hebkova@uhk.cz 

Přijímající VŠ: Chang Jung Christian University 

Kontaktní osoba: 陳怡君- prudence@mail.cjcu.edu.tw 

Přílet, doprava, ubytování, lokace  
  

Přílet jsem měl 2 dny před začátkem školy, které jsem využil k relaxování v Taipei. Minulý rok 
jsem byl na Taiwanu na mobilitě. Většinu míst již tedy znám a bral jsem tuto letní školu spíše jako 
relax ve známém prostředí. Vyzvednutí proběhlo v Taipei na letišti, to mi přišlo trochu nevhodně 
udělané, jelikož většina lidí již byla pár dní ve městě a jízdenka zpět na letiště stojí 150 NTD. 
Každopádně na letišti jsme se sešli bez větších problémů. Z letiště jsme vyrazili do školy kolem 19 
hodiny. Cesta trvala zhruba 5 hodin včetně přestávky na jídlo.  

 Ubytování na kolejích bylo celkem v pořádku, ale nastalo tam pár překážek. Postele jsou 
umístěny nad stoly a žebřík co k nim vede je neuvěřitelně nepohodlný (Na druhou stranu bolest při 
jeho slézání dokáže člověka spolehlivě probudit). Koupelny jsou ve stylu kombo záchod, umyvadlo 
sprcha, na ten měsíc dostačující. Postele 2 metry na výšku, takže pro vyšší lidi můžou být malinko 
nepohodlné. Matrace a polštář co jsme na začátku dostali, jsou tvrdší, ale osobně se mi na nich spalo 
dobře. Klimatizace a teplá voda fungují pouze v určité hodiny, to může být občas dost nepříhodné. 
Místa ve skříních i šuplatech je mnoho a sám jsem využil pouze 1/6 přiděleného prostoru. Pro celou 
kolej je zavedena večerka v 0.00 až do 5.30, v této době jsme se mohli dostat dovnitř, ale už nás 
dveře nepustili ven. Koncept večery se mi nelíbil, ale neměl jsem nakonec žádný problém ho 
dodržovat, jelikož z 95% jsem se stejně dostal zpět do půlnoci. Na celém kampusu je zákaz pití 
alkoholu a kouření, pohybuje se zde mnoho dětí a asi není nutné je vystavovat těmto vlivům. 

 Univerzita je umístěna asi 8 km od velkého města. Přímo před vstupem do školy je vlaková 
zastávka, ze které jezdí každých 30 min vlak do centra a jízdenka stojí v přepočtu 13 Kč. Vlaková 
doprava je zde velmi pohodlná a vždy se dá nalézt mnoho místa k sezení. Kolem kampusu je také 
mnoho restaurací, takže člověk nemusí nikam jezdit pro jídlo. Ve vzdálenosti 500 m jsou 2 menší 
supermarkety, kde se dá sehnat 99.9% věcí a jestli potřebujete něco specifického, je nutné vyhledat 
nejbližší Carrefour nebo RT-mart.  
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Finance, studium, lidé, jídlo 
 Stipendium od školy bylo v době mého výjezdu 25 000 Kč plus 1900 Kč na výjezdy, které jsme 
museli zaplatit přijímací univerzitě. Letenka mě stála 19 200 Kč, ale měl jsem 4 denní přestup 
v Nizozemsku, takže by se dala určitě sehnat i o pár tisíc levněji. Dále pojistku jsem sehnal za 1550 Kč 
od ČSOB a SIM s neomezeným internetem na 2 měsíce za 1500 NTD (1 080 Kč, podle kurzu…). Výdaje 
na jídlo jsem měl v průměru 210 Kč na den a to jsem jedl celkem dost a vybíral jsem si středně drahé 
restaurace. Stipendium od školy jsem vyčerpal koncem druhého týdne.  

Letenka 19 200 Kč 

Pojistka 1 550 Kč 

SIM karta Cca 1080 Kč 

Jídlo 8 000 Kč 

Místní doprava 511 Kč 

 

Studium bylo bez přehánění na úrovni základní školy. Měli jsme několik hodin s roboty, kde 

jsme dostali výsledek v prezentaci a naším úkolem bylo pouze to zkopírovat do jednotek nám 

přiděleným. Při práci s druhým typem robotů bylo naším úkolem ho pouze sestavit (Náročnost na 

úrovni LEGO hraček), na sestavení jsme sice využili většinu stanoveného času, ale stále to 

nepředstavovalo žádné užitečné informace. V cross-culture jsme věčně jen koukali na videa, která 

měli minimum informační hodnoty. Učitel byl z velice positivní člověk s nadšením pro to, co dělá, což 

jsou vlastnosti, které oceňuji. Bohužel možná kvůli tomu, že jsme tu byli jen na měsíc, nás skoro nic 

nenaučil a většinu hodin pouze zabíjel čas. Na konci předmětu jsme prezentovali kulturu v námi 

vybrané zemi. Tato prezentace měla určitý potenciál, bohužel většina lidí to nebrala vážně a místo 

kultury prezentovali pouze základní info o zemi. Vrcholem byly dílny, ve kterých jsme dostávali 

neskutečně dlouhé doby na vytváření hraček pro děti: 

Navlékání korálků a tvorba přívěšků 
Časová dotace 3 hodiny (výroba 45 minut) 

Výroba sešitu formátu poloviny A6 
Časová dotace: 6 hodin (výroba 20 minut) 

 

 

 
 Celkově byly hodiny velice špatně časově odhadnuty a ve většině případů to dopadlo tak, že 

jsme museli posedět několik hodin v učebně bez jakékoliv práce. Úroveň práce na počítačích byla 

také směšná, na začátku hodiny jsme dostali výsledek a naším jediným úkolem bylo zkopírovat ho do 

vlastního souboru (časová dotace 3 hodiny). Celkově jsme většinu školy museli pouze bezcílně 

prosedět v učebnách, nebo strávit činnostmi s náročností základní školy. Nečekal jsem od této školy 

žádné náročné předměty, ale rád bych tu viděl alespoň jeden předmět, u kterého je nutné alespoň 

minimálně přemýšlet. Studium zde v této podobě tedy hodnotím spíše jako ztrátu času! 
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 Exkurze obecně se mi celkem líbily, některé z nich byli znovu nepřínosné, ale čas u nich 
celkem utíkal a měli jsme šanci alespoň minimálně poznávat zdejší kulturu. Asi 70% těchto exkurzí 
hodnotím velmi dobře. Nejvíce mně zaujalo Big Budha Museum, kde jsme se dozvěděli o historii a 
praktikách Budhismu, bohužel jsme zde strávili pouze 3 hodiny, takže program byl trochu uspěchaný. 
Exkurze obecně nepředstavovali velkou informační hodnotu, z důvodu častého výskytu pouze 
čínského jazyka, ale často byly zábavné. 

 Lidé jsou pravděpodobně největším zklamáním tohoto výjezdu. Problém je, že zde skoro 
žádní nejsou, přes prázdniny tu bylo pouze nás 20 Čechů, do 10 Taiwanců v našem věku a to je vše. 
Nebyla tu převážně možnost udržovat konverzaci s místními či další odlišnou kulturou. Je smutné, že 
občas bylo možné vidět část dne pouze skupinky Čechů, kteří neustále nadávali na každou maličkost, 
nebo si na něco stěžovali… Celkově tu velká část lidí nadávala na každou maličkost, která se jakkoliv 
lišila od české obdoby dané věci. Taiwan je ostrov na opačné straně světa je nutné otevřít svou mysl 
novým možnostem. Taiwanci jsou velmi přátelští a vždy se snaží každému pomoci. Rád bych jich tu 
potkal mnohem více, už z důvodu lepšího poznání zdejší kultury. 

 Jídlo je naopak jedním z největších lákadel Taiwanu. Jídlo zde může mít mnoho variant, proto 
je nutné trochu pátrat, když vám to první nesedne. Osobně zde miluji plněné knedlíčky a „japonskou“ 
kuchyni. Knedlíčky jsou tu plněny na stovky způsobů a je možné je obdržet vařené ve vodě, na páře, 
smažené na pánvi nebo hozené do fritézy. Japonská kuchyně mně vždy velice chutnala, jelikož je to 
jednoduchý a velice chutný způsob přípravy jídla a v restauracích jsou tyto pokrmy relativně levné. 
Na pití je zde nutné si dávat trochu pozor, protože skoro ve všem jsou hromady cukru. 
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Závěr 
 Z důvodu že jsem si naplánoval vlastní program po skončení letní školy tak se mi tu celkově 

docela líbilo. Bohužel pokud bych měl zhodnotit pouze letní školu samotnou, nemohu ji s klidným 

svědomím doporučit v součastné podobě. Během školního týdne (Škola je: Po-Pá, 9-16.35) mě tu 

kulturně bavilo převážně pouze jídlo, které jsem si sehnal k večeři a pár hodin co jsem prodiskutoval 

s místními. Víkendy byli sice volné a užil jsem si je, ale 2 dny není moc na kvalitní poznání dalších 

míst. Studentům, kteří zvažují využít tohoto programu, bych doporučil se informovat, zda již v době 

vaší přihlášky byl program upraven k lepšímu využití času případně porozhlédnout se po dalších 

nabídkách letní školy od FIM. 

 


